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REFERENT: HEIDI UTERMØHL 

 

 

 

REFERAT 

UDSATTERÅD 

DEN 07. SEPTEMBER 2022 

STED: GULDBORGSUND KOMMUNE, MØDELOKALE: BAKKEN 

TID: KL. 09:00-12:00 

 

DELTAGERE:  FRAVÆR   

JYTTE SØRENSEN 
(CFA BRUGERÅD) 
 

 

 

MARIA M. BENZON 
(KIRKENS KORSHÆR) 
 

 
 

LARS ARREDONDO 
(LAP GULDBORGSUND) 
 

 
 

CARSTEN HENNINGSEN 
(SØNDERSKOVHJEMMET) 
 

 
 

STINA EBBE 
(PERRONEN) 
 

 
 

CHRISTINA MADSEN 
(KRISECENTER GULDBORGSUND) 
 

 
 

LARS STRYHN-PETERSEN 
(SOCIALPSYKIATRI & CFA) 
 

 
 

BRITTA LANGE  
(SOCIALUDVALG) 
 

 
 

MONA JENSBY 
(SOCIALUDVALG) 
 

 
 

CAMILLO KROG 
(SOCIALUDVALG) 
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1. Velkomst 

Der er budt velkommen til alle. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden er godkendt. 

 

3. Orientering om hvem der er valgt som næstformand 

Camillo Krog er valgt som næstformand blandt udvalgets repræsentanter. 

 

4. Valg af formand for udsatterådet 

Maria M. Benzon er valgt enstemmigt som formand for udsatterådet. 

 

5. Mødekalender – vi skal have planlagt resten af årets møder, samt møder i 2023 

Det aftales at mødetidspunktet er som udgangspunkt mellem kl. 10:30-13:30 onsdage. 

2022: 

- Den 30. november kl. 10:30-13:30 

o I Folkets Hus (Heidi forespørger) 

 

Heidi laver et udkast til mødekalender for 2023, som godkendes på næstkommende møde. 

 

6. Gennemgang af forretningsorden 

Lige nu er forretningsorden helt fin, men bliver løbende vurderet og evalueret i udsatterådet. 

 

7. Skal referater fra møderne offentliggøres? 

Referater fra møderne offentliggøres inde på Guldborgsund Kommunes hjemmeside. 

Der er mulighed for, at punkter er lukket, hvis punktets indhold ikke egner sig til 

offentliggørelse. 

Heidi arbejder på at lave en sektion på hjemmesiden, og giver besked til medlemmerne i 

udsatterådet, når hjemmesiden er klar. 
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8. Skal suppleanter have mulighed for at deltage på ét eller flere møder? 

Der er enighed om, at suppleanter kan deltage én gang om året på et møde. Her inviteres 

også de øvrige aktører på udsatte området, og hele Socialudvalget inviteres også med. 

Det kunne fx være en temadag, der var lidt længere end et normalt møde. 

På næstekommende møde fastlægges denne temadag.  

 

9. Er der interesse for, at centerchefen deltager på møderne (uden mandat til at 

træffe beslutninger) 

Der er ønske om, at centerchefen deltager fremadrettet på møderne. 

 

10. Eventuelt 

Sparring: 

Der er ønske om sparring på tværs i regionen. Heidi undersøger nærmere, om der findes 

regional sparring i regi af Rådet for Socialt Udsatte. 

 

Information: 

Hvordan sikrer vi at relevant information kommer ud til aktører på området. Dette kunne være 

et fremtidigt punkt for udsatterådet at drøfte. 

 

Hjemløsetælling: 

Der stilles spørgsmålstegn ved tællingens validitet, da der i hjemløsetællingen ikke er opgivet 

det antal gadesover, som der er indberettet. Der arbejdes lige nu på fra Kirkens Korshær at 

grave dybere ned i sagen. Kirkens Korshær giver en melding, når de ved mere. 

Hjemløsetællingen kan findes her: https://www.vive.dk/media/pure/18153/9732199  

Heidi igangsætter en kvalitetssikring af tallene, med udgangspunkt i vores to forsorgshjem, Kirkens 

Korshær, Perronen, gadesover i regi af jobcenter og tal fra Myndighed. 

- Borgere på §110 boformer og uden bolig (gadesover, eller funktionelt hjemløse) 

 

Forebyggelse fysiske og psykiske sygdom: 

Det foreslås som kommende punkt til et møde, hvordan forebyggelse af fysiske og psykiske sygdom drøftes. 

https://www.vive.dk/media/pure/18153/9732199
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Der er udarbejdet en sundhedsprofil, som det anbefales at læse 

- Den findes her på Region Sjælland: https://www.regionsjaelland.dk/Sundhed/samarbejde-og-

indsatser/hvordanhardudet/Documents/062333_RESJ_Mat_Sundhedsprofil_2021_TilNettetApril20

22.pdf  

- Den findes her på landsplan: https://www.sst.dk/-

/media/Udgivelser/2022/Sundhedsprofil/Sundhedsprofilen.ashx  

 

Formen på møderne: 

Andre kommende temaer til udsatterådet: 

- Hjemløsereformen 

- Alkohol uge 42 – ideer til fremadrettet, hvordan vi fx kan blive bedre til at samarbejde 

- Der var gode erfaringer med hjemløsekonference i foråret. Kunne vi lade os inspirere at dette, og 

lave noget lignende? Med formål at sprede kendskab til hinanden på tværs/brobygning – både 

kommunalt, foreninger og frivillige 

- Invitere til samarbejde med Lolland, Vordingborg og/eller Næstved udsatteråd 

https://www.regionsjaelland.dk/Sundhed/samarbejde-og-indsatser/hvordanhardudet/Documents/062333_RESJ_Mat_Sundhedsprofil_2021_TilNettetApril2022.pdf
https://www.regionsjaelland.dk/Sundhed/samarbejde-og-indsatser/hvordanhardudet/Documents/062333_RESJ_Mat_Sundhedsprofil_2021_TilNettetApril2022.pdf
https://www.regionsjaelland.dk/Sundhed/samarbejde-og-indsatser/hvordanhardudet/Documents/062333_RESJ_Mat_Sundhedsprofil_2021_TilNettetApril2022.pdf
https://www.sst.dk/-/media/Udgivelser/2022/Sundhedsprofil/Sundhedsprofilen.ashx
https://www.sst.dk/-/media/Udgivelser/2022/Sundhedsprofil/Sundhedsprofilen.ashx

